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Lampe (De Pan): ‘We willen gewoon dat eigen spelers en gasten onze baan 
goedkeuren, winter of geen winter’

De competitie vormt de eerste 
graadmeter in het jaar voor 
een golfbaan 

Het gereedmaken van de baan voor de competitie, die loopt van 1 april tot medio mei, is geen sinecure: de greens komen dan zojuist de winter uit en 

niet alle banen zijn dan schimmelvrij. Greenkeepers knokken echter hard om een zo representatief mogelijk speeloppervlak af te leveren.
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Abe Jan ter Beek, competitiecoördinator bij de 
NGF, herkent dat de meeste banen het lastig vin-
den om te zorgen dat de golfbaan begin april is 
zoals je hem hebben wilt. ‘Het groeiseizoen is nog 
niet begonnen, maar besturen en greenkeepers 
willen de gasten wel een zo mooi mogelijke baan 
tonen.’

Planning 
Dat de competitie zo vroeg in het jaar is, komt 
door de beperkte organisatorische mogelijkheden. 
‘Vooral de verenigingen zelf hebben drukke wed-
strijdkalenders. De competitie duurt zes weken; 
die zijn nauwelijks later in het jaar in te plannen. 
Bovendien is het voor verenigingen, spelers en 

pro’s prettig als de competitie net na de winter 
begint: ‘Spelers blijven daarvoor in de wintermaan-
den trainen en lessen nemen bij pro’s; zodoende 
blijft er activiteit op de baan.’

Ruimte voor dispensatie
Ter Beek benadrukt dat greenkeepers niet worden 
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gepusht om de baan naar het optimale niveau te 
tillen nog voordat het groeiseizoen begint. ‘Er staat 
niet in het competitiereglement dat de golfbaan 
qualifying moet zijn. Als een green bijvoorbeeld 
door schimmel onbespeelbaar is, dan kan hij eruit 
liggen. Het kan ook zijn dat er op dat moment een 
hole vervangen wordt. Dat kan er op een tijdelijke 
green of reservehole worden gespeeld. Wanneer 
een baan bij aanvang van de competitiedag nog 
niet speelklaar is, zoals door nachtvorst, kan men 
ook een uurtje later beginnen. Het is weleens voor-
gekomen dat men ‘s ochtends begon op de win-
tergreens en pas tussen 10 en 11 uur verder ging 
op de zomergreens. De baan moet wel bespeeld 
kunnen worden zoals hij is ingemeten. Dat houdt 
in dat de afstanden niet mogen afwijken. Als er 
noodgedwongen moet worden uitgeweken naar 
wintertees of reserveholes, waardoor de afstanden 
in het geding komen, kan een golfbaan dispensatie 
bij de NGF aanvragen.’  

Voordeel van zachte winters en vroeg voorjaar
Hoofdgreenkeeper Dick Vastenhouw van de 
Kennemer Golf & Countryclub is de afgelopen win-
ter bezig geweest met het herstel van paden en 
renovaties. Ook heeft hij de baan opgeknapt. Door 
de jaren heen is schade ontstaan door alle Opens 
die er op de Kennemer zijn gehouden. Vastenhouw 
vertelt over de staat van zijn baan bij aanvang 
van de competitie: ‘Dan krijgt hij van mij niet de 
8 of 9 die de Kennemer in mijn ogen behoort te 
krijgen. Maar in de regel liggen de meeste maai-
programma’s stil totdat het groeiseizoen begint. 
Het is, denk ik, ook zo dat de meeste banen met 
dezelfde issues kampen rond de competitieperi-

ode. Maar we hebben dit jaar een zachte winter 
gehad en door het goede weer in de laatste week 
van maart groeit het gras al. Vlak voor aanvang 
van de competitie konden we daardoor beginnen 
met de eerste maaibeurten van de spelonderdelen 
en met heel licht dressen. Zodra het goede weer 
doorzet, vaak in mei, kunnen alle programma’s 
worden opgestart: doorzaaien, (hol)prikken, dres-
sen, bemesten en het volledige maaiprogramma. 
De betere teams die de finale spelen in mei, spelen 
meestal op banen die al een stuk beter zijn dan 
aan het begin van de competitie. Dit is wel mede 
afhankelijk van de weersomstandigheden en van 
hoe de baan uit de winter is gekomen.’

Jaarrond kwaliteit
De Utrechtse golfbaan De Pan komt goed de 
winter uit. Dat is volgens hoofdgreenkeeper Mark 
Lampe te danken aan het feit dat de bos- en hei-
debaan al lang inzet op duurzaam werken. Ze zijn 
daar dan ook al helemaal klaar voor de Green Deal. 
‘Op 1 april begint bij ons de hoofdklasse dames. 
Begin mei is de competitie hier afgelopen. In de 
tussentijd houden we de greens netjes door ze 
te maaien. Maar verder hoeven wij geen halsbre-
kende toeren uit te halen. De baan is jaarrond 
van hoge kwaliteit. Na een slechte winter halen 
we handmatig slechte stukjes eruit. Wij passen al 
jaren weinig water en meststoffen toe en laten zo 
veel mogelijk licht en lucht over de greens gaan. 
We hadden vroeger greens met honderd procent 
straatgras en hebben vanaf 1985 een ommezwaai 
gemaakt naar goede grassen: struisgras met een 
beetje roodzwenk. We hebben nu weinig ziekten 
en bijna geen last meer van fusarium. Soms, wan-

neer er veel vocht is en een hoge nachttempera-
tuur in de zomer, hebben we wel last van dol-
larspot, maar dat komt niet al te vaak voor. We zijn 
al acht jaar bezig met duurzaam beheer, waarop de 
Green Deal zich focust, en dat werpt nu zijn vruch-
ten af. Het echte werk aan de greens, zoals prikken 
en bezanden, begint pas eind april of begin mei, 
als er wat meer temperatuur en dus ook meer 
groei in de greens zit. Op die manier hebben de 
competitiespelers geen last van allerlei werkzaam-

Abe Jan ter Beek, competitiecoördinator NGF. Mark Lampe, hoofdgreenkeeper De Pan.

Dick Vastenhouw, hoofdgreenkeeper Kennemer Golf & 

Countryclub.
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Mark Lampe, hoofdgreenkeeper De Pan.

heden of verstoringen op de greens.’ 
Lampe gelooft sowieso niet in lastminuteoplos-
singen. ‘Het is geen goed teken als je vlak voor de 
competitieaanvang, of überhaupt vlak voor een 
event, nog van alles moet doen. De competitie 
staat vast en je kunt daar al ver van tevoren naar-
toe werken, door te zorgen dat de baan de winter 
aankan. Wij houden ons nu vooral bezig met het 
netjes maken van de baan; we poetsen de bal-
lenwassers, blazen de baan mooi schoon, plaatsen 
nieuwe vlaggenstokken en zorgen voor nieuwe 
cups en bunkerharken.’

Mening van de spelers
De Pan komt dus al relatief ‘klaar’ de winter uit 
omdat het een constante speelkwaliteit heeft, 
maar toch blijft de mening van de spelers belang-
rijk. ‘De eerste wedstrijd van het jaar vormt de 
graadmeter. Dan zien we hoe de spelers op de 
baan reageren. We willen gewoon dat alle com-
petitieteams de baan goedkeuren, winter of geen 
winter achter de rug.’
Een constante speelkwaliteit is de beste oplossing 
om de winter uit te komen, daar is Ter Beek het 

mee eens. Maar hij geeft wel aan dat dit niet voor 
elke baan even makkelijk is. ‘Golfbanen met een 
zandondergrond kampen met wezenlijk andere 
problemen dan bijvoorbeeld polderbanen. Daar 
bestaan verschillen in. Maar ik heb het gevoel dat 
het begrip daarvoor bij de meeste competitiespe-
lers groot genoeg is. Captains weten van tevoren 
hoe de baan erbij ligt; zij moeten elkaar vooraf-
gaand aan de wedstrijd op de hoogte brengen 
van de staat van de golfbaan. Zo kan de situatie 
zich voordoen dat de baan alleen geschikt is voor 
trolleys in plaats van handicars. Er zijn competitie-
spelers die weleens een ongefundeerde uitspraak 
doen als de baan niet optimaal is, maar de mees-
ten begrijpen dat de condities niet te vergelijken 
zijn met die in de maand augustus.’

De clubs hebben drukke 

wedstrijdkalenders, 

waardoor de competitie 

vroeg moet plaatsvinden
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